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Protokół Nr 5/XXI/2012 
 

 
 
z XXI sesji zwyczajnej Rady Gminy w Boronowie, która odbyła się w dniu 23 maja 2012r. w 
sali Urzędu Gminy w Boronowie w godz. 16.00 –17.30. 
 
 
Ad. 1 
Przewodniczący Rady Gminy Edward Czyż otworzył sesję stwierdzając prawomocność 
obrad, gdyż na stan 15 radnych w posiedzeniu uczestniczyło 14 radnych: 
Radny Marian Ślęzok- nieobecny  
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Wójt Gminy – Rufin Majchrzyk 
Skarbnik Gminy- Małgorzata Cyl 
Radca Prawny- Mirosława Sulewska 
Dyrektor ZPO w Boronowie- Bożena Ledwoń 
Radny Powiatowy- Roman Czornik 
oraz mieszkańcy 
 
Ad. 2 
 
Rada Gminy 14 głosami za (jednogłośnie) przyjęła następujący porządek obrad.  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie proponowanego porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr 4/XX/2012 z sesji Rady Gminy. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach radnych podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacje z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Boronów na 2012 rok.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Boronów na 2012 rok.  
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-

2021.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania i rozliczania dofinansowania 

z budżetu Gminy zadań z zakresu usuwania i unieszkodliwiania wyrobów 
zawierających azbest, pochodzących z obiektów budowlanych położonych na terenie 
Gminy Boronów.  

10. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji. 
11. Interpelacje i zapytania radnych. 
12. Wolne głosy i wnioski. 
13. Sprawy różne. 
14. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 3  

Rada Gminy nie wniosła uwag do protokołu nr 4/XX/2012 z poprzedniej sesji. Przyjęła 
protokół 13 głosami za oraz 1 głosem wstrzymującym.  
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Ad. 4 
 
Na sesję Rady Gminy w Boronowie dołączył radny Marian Ślęzok. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w okresie między sesjami odbyły się 
następujące posiedzenia Komisji Stałych Rady Gminy: 
- Komisja Rewizyjna: 30.04.2012, 11.05.2012 oraz 18.05.2012 r. 
- Komisja Bezpieczeństwa, Infrastruktury, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa: 
4.05.2012r. 
- Posiedzenie wspólne Komisji: 18.05.2012r.  
Ponadto odbyło się spotkanie Przewodniczącego Rady Gminy oraz Wójta Gminy 
z Sołtyskami sołectw gminy Boronów w sprawie przygotowania projektów statutów sołectw. 
Przewodniczący Rady dodał, że statuty podlegają konsultacjom społecznym i ogłoszenie 
o konsultacjach ukazało się w dodatku lublinieckim do „Dziennika Zachodniego”. Projekt 
uchwały wraz ze statutami znajduje się na stronie internetowej BIP gminy Boronów.  
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Jolanta Sierańska zabrała głos i poinformowała 
radnych, że posiedzenia Komisji Rewizyjnej, które odbyły się w okresie między sesjami 
dotyczyły tematyki absolutoryjnej. Na ostatnim posiedzeniu, w dniu 18.05.2012r. 
przegłosowano wniosek o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium za rok 2011.  Wniosek 
przegłosowano jednogłośnie. Wraz z pismem przewodnim został wysłany do RIO 
w Częstochowie.  
Przewodniczący Komisji Bezpieczeństwa, Infrastruktury, Ochrony Środowiska, 
Rolnictwa i Leśnictwa - Marian Ślęzok przedstawił obecnym sprawy poruszane na 
posiedzeniu Komisji, której przewodniczy: 
- Dokonano przeglądu sieci hydrantowej gminy. Stwierdzono, że w newralgicznych punktach, 
zwłaszcza przy kościele hydranty są sprawne. Warto byłoby usprawnić funkcjonowanie 
hydrantów i zasuw na głównych ulicach.  
- Sprawdzono stan dzikich wysypisk w gminie. Stwierdzono, że nie powstają nowe. 
W przypadku działek, na których składowane są śmieci należałoby odnaleźć ich właścicieli 
i zwrócić się z prośbą o usunięcie odpadów.  
 
Ad. 5 
 
Wójt Gminy przedstawił sprawozdanie z działalności między sesjami - informacja stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Radny Bogdan Hutsz zadał pytania odnośnie odczytanego sprawozdania Wójta. Pierwsze 
pytanie dotyczyło postępowania odwoławczego w sprawie naliczenia opłaty adiacenckiej. 
Wójt Gminy Rufin Majchrzyk  wyjaśnił, że wpłynęły dwa odwołania. Jedno dotyczyło 
naliczenia za wysokiej opłaty z powodu wykonania długiego przyłącza kanalizacyjnego, 
drugie głośnej pracy urządzeń w oczyszczalni i wnioskiem o zmniejszenie w związku z tymi 
niedogodnościami opłaty adiacenckiej. Wójt Gminy wyjaśnił, że zlecono ponowną analizę 
rzeczową.  
Kolejne pytanie radnego Bogdana Hutsza dotyczyło odwołania mieszkanki Zumpów 
w sprawie nieprawidłowego podziału jej działki. 
Wójt Gminy wyjaśnił, że w 2005 roku dokonano podziału działki, wydzielono drogę. 
W wydanej decyzji nie było zapisu o służebności drogi. Sprawa jest wyjaśniana.  
  
Ad. 6 
 
Skarbnik Gminy Małgorzata Cyl wyjaśniła radnym, że w § 1 projektu uchwały środki 
przeznaczone na realizację zadań przedszkola, a konkretnie przeznaczone na wynagrodzenia 
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wraz z pochodnymi w wysokości 7 906 zł przenosi się na wydatki bieżące świetlicy szkolnej. 
Jest to związane z ponownym przeliczeniem wynagrodzeń w  Zespole Placówek 
Oświatowych.  
 
Rada Gminy 15 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę nr 36/XXI/2012 w sprawie 
zmian budżetu gminy Boronów na 2012 rok.   
 
Ad. 7 
 
Skarbnik Gminy poinformowała, że w § 1 projektu uchwały zwiększamy budżet gminy po 
stronie dochodów i wydatków o kwotę 2000 zł. Jest to darowizna dla Zespołu Placówek 
Oświatowych z przeznaczeniem na częściowe pokrycie wydatków związanych z organizacją 
Zielonej Szkoły dla uczniów III klas Szkoły Podstawowej.  
W § 2 uchwały zmniejsza się środki o 29500 zł na zadaniu inwestycyjnym 
„Zagospodarowanie terenu przy ul. Wolności i Wojska Polskiego” i z tych środków kwotę 
17 000 zł przeznacza się na remont przepustu w Grojcu, a 12 500 zł na wykorytowanie, 
nawiezienie piasku i wykonanie robót budowlanych na boisku w Grojcu. 
 
Rada Gminy 15 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę nr 37/XXI/2012 w sprawie 
zmian budżetu gminy Boronów na 2012 rok.  
 
Ad. 8 
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że konsekwencją podjęcia dwóch poprzednich uchwał oraz 
zarządzeń podjętych w okresie międzysesyjnym jest uchwała w sprawie zmiany wieloletniej 
prognozy finansowej na lata 2012-2021.  
 
Rada Gminy 15 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę nr 38/XXI/2012 w sprawie 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2012-2021.  
 
Ad. 9 
 
Radny Henryk Myrcik zaproponował wprowadzenie zmiany do treści załącznika uchwały 
w § 1 ust. 1, polegającej na zastąpieniu istniejącej treści następującą: „ Regulamin określa 
zasady udzielania przez Gminę Boronów dofinansowania zadań służących ochronie 
środowiska polegających na usuwaniu i unieszkodliwianiu wyrobów zawierających azbest 
z pokryć dachowych i elewacji na obiektach budowlanych znajdujących się na terenie Gminy 
Boronów”.  

Radca Prawny Mirosława Sulewska uznała, że wprowadzenie proponowanej treści nie jest 
konieczne, gdyż jej sens jest identyczny z istniejącym zapisem. 

Wójt Gminy  zasugerował ujednolicenie nazewnictwa. Zaproponował, aby słowo „odpady” 
wszędzie zastąpić słowem „wyroby”.  

Rada Gminy 1 głosem za, 14 głosami wstrzymującymi się przyjęła poprawkę do projektu 
uchwały.   



4 

 

Radny Bogdan Hutsz zwrócił uwagę Przewodniczącemu Rady na poprawną kolejność 
przeprowadzania głosowania: Kto jest za? Kto przeciw? Kto się wstrzymał?  

Radny Henryk Myrcik zaproponował jeszcze jedną zmianę do projektu uchwały, w § 6, ust. 
2 załącznika do projektu uchwały, polegającą na zastąpieniu słów ” Rada Gminy zastrzega 
sobie prawo do sprawdzenia przedstawionej we wniosku powierzchni....” na „ Rada Gminy 
sprawdza przedstawioną we wniosku powierzchnię...”.  

Rada Gminy 9 głosami za oraz 6 głosami wstrzymującymi się przyjęła proponowaną 
poprawkę do projektu uchwały.  

Radny Krystian Jaksik zapytał, czy dofinansowanie  do utylizacji azbestu dotyczy tylko 
azbestu znajdującego się na obiekcie, czy również składowanego. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że dofinansowanie może być przyznane również na utylizację azbestu 
składowanego, ale maksymalna przyznawana kwota wynosi 2000 zł.  

Radny Lesław Podolski zapytał, czy istnieje możliwość zwiększenia kwoty dofinansowania. 

Wójt Gminy odpowiedział, że na chwilę obecną nie ma zaplanowanych środków w budżecie 
na zwiększenie dofinansowania.  

Radny Marian Ślęzok zapytał, czy jest duże zainteresowanie dofinansowaniem wśród 
mieszkańców. 

Wójt Gminy odpowiedział, że sporadyczne. Od 2008 roku zgłosiło się 4, 5 osób 
zainteresowanych.  

Rada Gminy 15 głosami za (jednogłośnie) podjęła uchwałę nr 39/XXI/2012 w sprawie 
zasad przyznawania i rozliczania dofinansowania z budżetu Gminy zadań z zakresu usuwania 
i unieszkodliwiania wyrobów zawierających azbest, pochodzących z obiektów budowlanych 
położonych na terenie Gminy Boronów.  

Ad. 10  

Na ostatniej sesji złożono na piśmie jedną interpelację. Radny Bogdan Hutsz potwierdził, że 
otrzymał pisemną odpowiedź.  

Ad. 11 

Radny Sławomir Badura zabrał głos, aby poinformować radnych, że mieszkańcy ulicy 
Nowej wielokrotnie zgłaszali mu problem zbyt szybkiego poruszania się samochodów na tej 
ulicy. W związku z tym wnioskują o zabudowanie  tzw. sierżantów ograniczających prędkość 
pojazdów.  

Wójt Gminy poinformował, że wniosek w tej sprawie mieszkańców, lub radnego powinien 
wpłynąć w formie pisemnej do Urzędu Gminy.  
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Radny Lesław Podolski przypomniał o zniszczonym przez ciężarówki skrzyżowaniu 
w Dębowej Górze. Zapytał kiedy firma odpowiedzialna za dewastację przystąpi do 
naprawiania szkód.  

Wójt Gminy wyjaśnił, że rozmawiał z Nadleśnictwem, któremu firma robiąca drogę w lesie 
obiecała przystąpić do robót naprawczych zaraz po zakończeniu inwestycji.  

Radny Witold Stawiarz spytał o przynależność pasa drogi znajdującego się przy rondzie 
w Boronowie. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że pas drogi został nam przekazany przez ZDW wraz z lampami. Miał 
on być pierwotnie rozebrany, gdyż był wykorzystywany jedynie w trakcie prowadzonych 
robót.  

Radny Bogdan Hutsz zauważył, że w szatniach boisk „Orlik” pojawiły się zniszczenia 
i uszkodzenia.  

Wójt Gminy potwierdził, że były uszkodzenia, ale wykonawca już dokonał naprawy, a stan 
szatni będzie na bieżąco monitorowany. 

Radna Jolanta Sierańska wspomniała o konieczności zamontowania monitoringu, gdyż na 
boiskach coraz częściej zdarzają się chuligańskie wybryki. 

Wójt Gminy zapewnił, że monitoring będzie funkcjonował. Wykonawca poszukuje 
odpowiednich materiałów montażowych, odpornych między innymi na światło. W ramach 
monitoringu będzie założonych 8 kamer, które obejmować będą boiska, plac zabaw oraz 
scenę plenerową.  

Radny Witold Stawiarz zapytał, czy termin oddania GOK do użytku po remoncie będzie 
zagrożony.  

Wójt Gminy odpowiedział, że termin ostatecznego odbioru robót może się trochę przesunąć- 
5-10 czerwca, ze względu na dodatkowe roboty, które pojawiły się przy okazji remontu. 

Radny Marian Ślęzok przypomniał o wyrwie w asfalcie na ulicy Częstochowskiej. 

Wójt zapewnił, że uszkodzenie to było zgłaszane Starostwu, którego to pracownik wraz 
z Wójtem robili przegląd nawierzchni asfaltowych.  

Radny Antoni Stroba na prośbę mieszkańców zapytał Wójta, czy będzie robiona droga obok 
oczyszczalni w Hucisku. 

Wójt Gminy odpowiedział, że nie, gdyż jest to teren prywatny.  

Radny Krystian Jaksik podziękował Wójtowi za oznakowanie ulic Grojca, za rozpoczęcie 
prac na przepuście oraz przy boisku, wyraził jednak swoje zaniepokojenie stanem dróg po 
przeprowadzonych robotach kanalizacyjnych. 
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Wójt Gminy wyjaśnił, że zgłaszał problem firmie wykonującej kanalizację na Grojcu, która 
to zobowiązała się do poprawienia usterek. 

Ad. 12 

Nie zgłoszono wolnych głosów i wniosków.  

Ad. 13 

Radny Henryk Ledwoń złożył na ręce Przewodniczącego Rady swoją rezygnację z funkcji 
członka Komisji Rewizyjnej Rady Gminy w Boronowie. Rezygnacja ta jest związana 
z objęciem przez jego żonę funkcji Dyrektora Zespołu Placówek Oświatowych w Boronowie.  

Przewodniczący Rady przyjął rezygnację informując radnych, że na najbliższej sesji będzie 
podjęta stosowna uchwała w tej sprawie. 

Radny Bogdan Hutsz korzystając z obecności radnego powiatowego- Romana Czornika, 
zwrócił się do niego o interwencję w sprawie kiepskiego stanu drogi powiatowej z Zumpów 
na Hadrę.  

Sołtys Huciska Gertruda Kałdonek poruszyła sprawę likwidacji połączeń autobusowych 
z Lublińcem i Częstochową. Zwróciła również uwagę, że nie ma połączeń z Tarnowskimi 
Górami.  

Przewodniczący Rady odczytał pismo, które wpłynęło do Urzędu Gminy z PKS 
w Częstochowie, informujące, że od 1 lipca 2012 r. PKS likwiduje niedzielne połączenia 
z Częstochową.  

Poinformował również radnych, że Wójt Gminy odpowiedział już na przedstawione pismo. 
Rada Gminy również powinna wystosować pismo z ustosunkowaniem się do sprawy, lub 
przedstawiciele wraz z Wójtem powinni udać się  na rozmowę z prezesem PKS.  

Wójt Gminy wyraził zdanie, że latem nie ma konieczności zachowania wszystkich połączeń, 
ale przynajmniej jedno rano i wieczorem powinno być. Wyraził zgodę na wybranie się do 
Częstochowy na rozmowę z prezesem PKS. Chęć uczestniczenia w takim spotkaniu wyraził 
również radny Lesław Podolski.  

Wójt Gminy zauważył, że ze strony prezesa może paść propozycja dopłacenia przez gminę 
do kursu, tak już kiedyś bywało w naszej gminie. 

Radca Prawny Mirosława Sulewska wyjaśniła radnym, że Starosta Lubliniecki po 
zasięgnięciu opinii gmin może wpłynąć na decyzję prezesa PKS w Lublińcu.  

Dyrektor ZPO Bożena Ledwoń zaprosiła wszystkich obecnych na festyn szkolny z okazji 
Dnia Dziecka w dniu 3 czerwca od 15-23 godziny. 

Wójt Gminy podziękował radnemu Sławomirowi Badurze za interwencję dotyczącą 
poszkodowanego bociana.  
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Przewodniczący Rady odczytał pismo z odpowiedzią do P. Dennisa Piątka, które wpłynęło 
do Rady przed sesją.  

Wójt Gminy Rufin Majchrzyk poinformował radnych, że sesja absolutoryjna odbędzie się 
w czwartek 14 czerwca o godzinie 17. 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zamknął XXI sesję Rady 
Gminy w Boronowie. 

 

Sporządziła: mgr Ewa Stefanik    Przewodniczący Rady Gminy 

         Edward Czyż 

 

 

 

 

 


